
 

 

 דבר המנכ"ל:  

 

 שלום לכל השותפים.ות לדרך,  

 

מרץ ושם לו  אנו נמצאים לאחר קיומו של הכנס השנתי של הפורום הציבורי, אשר נערך בסוף חודש 

כמטרה להעמיד זרקור על הזירה החוץ ביתית בישראל ועל העשייה החשובה של הפורום ושותפיו.  

. ברבעון החולף  2022זוהי ההזדמנות לעצור לרגע ולסכם רבעון ראשון ומלא עשייה של שנת 

המשכנו בשיתופי הפעולה האסטרטגיים עם שרים, חברי כנסת ומשרדי הממשלה: משרד החינוך,  

רד הרווחה והביטחון החברתי וזרוע העבודה במשרד הכלכלה, במטרה לקדם את המהלכים  מש

אותם הצבנו כיעדים לשנה זו. במהלך עבודה מאומצת והשקעה רבה הובלנו להגשת הצעת חוק  

משמעותית עבור אלפי צעירים חסרי עורף משפחתי בוגרי השמה חוץ ביתית בישראל, בסיועם של  

עמה לזימי, עמותת מקום והקליניקה לזכויות נוער וצעירים במצבי סיכון חברי הכנסת רם שפע ונ

של האוניברסיטה העברית. בנוסף, אנו נמצאים בתהליכים משמעותיים בכל הנוגע לקידום מעמד  

המדריך בכפרי הנוער, למיצוב מעמדם והבנה כי מודל מערכתי ומשלב הוא זה אשר יאפשר לכוח  

ת את העוגן בעשייה בפנימיות. לצד אלו, בחודשים החולפים  אדם משמעותי זה להמשיך ולהוו

קיימנו מפגשים מקצועיים רבי משתתפים לעדכון תקנות האומנה והעלאת המודעות לנושא  

האומנה וגיוס משפחות. אנו מקדמים ביתר שאת את הצורך בהעלאת תקציב כפרי הנוער לקראת  

ותפות עם משרד הרווחה והביטחון . בנוסף, אנו בשיח מלא וש2023אישור תקציב המדינה 

 החברתי לקידום תחום החינוך בפנימיות הרווחה תוך רתימת שותפים רבים לדרך.  

 

החלה עבורנו  2022אנו מודים לכל השותפים.ות ומאחלים המשך עשייה חשובה בכל הזירות. שנת  

 עם רוח של התחדשות, עשייה ושינוי וכך אנו שואפים להמשיך.  

 

 בברכה,  

  כפרי הנוער, פנימיות הרווחה והאומנה בישראל. -מנכ"ל הפורום הציבורי  -באז אבי אל
 



 

 

 

 

 תחומי הליבה  5 -הצגת הישגים משמעותיים ב
 

 

 

 



 בתחום כפרי הנוער 
 

  100%  -הגדלה ל  2023-2024ברבעון החולף החל מהלך שמטרתו להביא בתקציב המדינה לשנים  

בלבד. בימים אלו ממש החל מהלך של מיזם שותפות יחד    67%בתקנת המודרכות העומדת כיום על  

עם איגוד הבעלויות ותא מנהלי כפרי הנוער, אשר מטרתו להעלות את תקציב כפרי הנוער. במהלך 

יחד כפרי    שהתקיים  חניכי  של  המגורים  תנאי  לשיפור  שותפות  בניית  החלה  החינוך,  משרד  עם 

  הנוער.
 

 

 

 בתחום פנימיות הרווחה
 

נושא מרכזי בו הפורום בחר לעסוק בשנה זו הוא קידום תחום החינוך בפנימיות הרווחה, תוך שיח  

ולאומיים לנושא   וברתימת מעגלים רחבים  והביטחון החברתי,  ותהליך מעמיק עם משרד הרווחה 

   אסטרטגי זה.
 

 בתחום האומנה
 

הפורום הציבורי בשותפות עם משרד הרווחה והביטחון החברתי וארגוני האומנה מקדם שיח מקצועי  

בקידום אתגרי האומנה, העלאת המודעות הציבורית לנושא וקידום מחקר ייעודי. זאת ועוד, במהלך  

מרום, יו"ר ועדת העבודה והרווחה, סביב -הרבעון החולף התקיימה פגישה עם חה"כ אפרת רייטן

גרי האומנה ולאורה יתקיים דיון ייעודי לקידום פערים אלו בוועדת הרווחה במושב הקיץ של כנסת  את

  ישראל. 
 



 

 

 בתחום קידום מעמד המדריך 
 

ד"ר יפעת שאשא ביטון, וכן  -ברבעון החולף התקיימו פגישות של מנכ"ל הפורום עם שרת החינוך

מר יצחק מאיר הלוי, אשר יוביל את המהלך הקשור למעמדו של    -החינוךפגישת המשך עם סגן שרת  

  המדריך. הפורום הציבורי מוביל צוותי משימה אשר עמלים להסדרת מעמד המדריך.
 

 

 



 בתחום הבוגרים 
 

ברבעון החולף, הוגשה הצעת חוק עבור חסרי עורף משפחתי בוגרי השמה חוץ ביתית בשם הפורום  

נוספים. משרד הרווחה   לזימי ובשיתוף עם גורמים  ונעמה  ידי חברי הכנסת רם שפע  הציבורי על 

  והביטחון החברתי נענה והרים את הכפפה להתחלת תהליך אישור החוק. 
 

 
 

 הגשת חוק צעירים חסרי עורף משפחתי
 

 
 

  לקריאת מאמר דעה בנושא צעירים חסרי עורף משפחתי/ אבי אלבאז.לחצו על התמונה 
 

http://www.pulseem.co.il/pulseem/LinkRedirect.axd?LinkID=258231290&ClientID=262092334


החוץ ההשמה  הם  -בוגרי  זו.  מעצבת  בתקופה  בעולם  לבד  רבות  פעמים  עצמם  מוצאים  ביתית 

נוכח   תובענית,  חיים  מציאות  עם  המשפחתית,  מתמודדים  התמיכה  והיעדר  הכלכליים  הקשיים 

האישיים   מאווייהם  את  להגשים  מתקשים  הם  הכלכלית.  בהישרדות  הצורך  את  שמעצימה 

ושאיפותיהם, ודאי ביחס לצעירים בני גילם, בעלי רשת ביטחון משפחתית. למעשה, תוך פרק זמן  

ק מהמסגרת, אלא אף לדאוג  קצר מסיום התחנכותם הפנימייתית, נדרשים צעירים אלו לא רק להתנת

 בעצמם למגורים, פרנסה, הכשרה או לימודים, לפתח רשתות חברתיות, ועוד.  

 

בימים אלו מקדם הפורום הציבורי, יחד עם שותפים נוספים, חקיקה עבור אלפי צעירים המוגדרים  

ידי חברי הכנסת רם שפע   חסרי עורף משפחתי. הצעת חוק בנושא הונחה על שולחן הכנסת על 

יעניק בסיס שירותים המותאמים עבורם כדי שיוכלו לממש את זכותם   לזימי. אישור החוק  ונעמה 

 לשוויון, לאוטונומיה אישית ולחיים עצמאיים בקהילה. 

 

 

 

 הכנס השנתי של הפורום הציבורי
 

והאומנה    –הציבורי  התקיים הכינוס השנתי של הפורום    28.3.22ב כפרי הנוער, פנימיות הרווחה 

על המשפחתית  הקרן  בחסות  משתתפים.  - בישראל,  מאות  בהשתתפות  אריסון,  תד   שם 

 

חבר הכנסת מאיר    –בכנס השתתפו רעיית הנשיא, הגב' מיכל הרצוג, שר הרווחה והביטחון החברתי  

ת נעמה לזימי, משנה למנכ"לית  פז, חבר הכנסת רם שפע, חברת הכנס -כהן, חבר הכנסת קינלי טור 

והביטחון החברתי,   הרווחה  ומשרד  החינוך  מקצוע ממשרד  ונשות  אנשי  גנון,  אבי  החינוך,  משרד 

בוגרים ובוגרות מעוררי השראה המייצגים את המסגרות החוץ ביתיות ומשפחות האומנה בישראל  

יציר מתוך  ושיר  האישי  בסיפורם  אותנו  כיבדו  כן,  כמו  משתתפים.  צמד  ומאות  הנהדרות  ותיהם 

ויהל.   גיא  והיוצרים   הזמרים 

 

הכנס, שהתקיים באולם רוקח תל אביב, שם לו כמטרה להעלות את המודעות הציבורית לחשיבות  

 הזירה החוץ ביתית בישראל ולקדם את האתגרים העומדים לפתחו. 
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